
Protokół Nr XXXVI/ 2005 
Rady Gminy Łęka Opatowska 
z dnia 29 grudnia 2005 roku 

 
 

Pkt 1. Otwarcie sesji 
 
Posiedzenie Rady Gminy w dniu 29 grudnia  2005 r. o godz.  1100    w Sali posiedzeń 
Urzędu Gminy otworzył i obradom przewodniczył Przewodniczący Rady Gminy Piotr 
Zimoch. Otwierając sesję serdecznie powitał panie i panów radnych, wójta, skarbnik 
gminy, sekretarz, kierowników jednostek sołtysów, oraz o Prezesa Powiatowej Rady 
Kombatantów w Kępnie pana Drzazgę Stefana.  
Przewodniczący Rady poinformował, że na 15 radnych jest obecnych 11 i rada jest 
władna do podejmowania wniosków i uchwał. Nieobecni:  radny Zalewski Leszek z 
powodu choroby,  Gąszczak Beata, Skotnik Elżbieta, Jeziorny Eugeniusz. Lista 
obecności radnych i sołtysów stanowi załącznik do niniejszego protokołu. W tym 
momencie Przewodniczący poprosił Prezesa Drzazgę, który przyjechał wręczyć 
mieszkańcowi Kuźnicy Słupskiej panu Jeziornemu Stanisławowi medal za wybitne 
zasługi dla Związku Kombatantów przyznany przez gen. Szklarskiego na wniosek  
Zarządu Powiatowego. Drugie odznaczenie pan Jeziorny Stanisław otrzymał od 
Ministra Obrony  Wielkiej Brytanii. Ze względu na złe samopoczucie pan Jeziorny nie 
przyjechał na sesję i medale nie zostały wręczone. 
Wójt stwierdził, że zasługi pana Jeziornego Stanisława są duże i szkoda że 
kombatantów z roku na rok ubywa. Opieka urzędu, wójta, rady nad kombatantami 
sprawia im przyjemność, że są doceniani. 
Następnie pan Drzazga powiedział kilka słów o swojej osobie, odpowiadając na pytanie 
Przewodniczącego Rady w tej sprawie. 
Po wystąpieniu przystąpiono do kolejnego punktu porządku obrad. 
   
Pkt 2. Przyjęcie porządku obrad 
 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad, który przedstawiał się następująco: 
  1.  Otwarcie sesji. 

     2.  Przyjęcie porządku obrad. 
     3.  Podjęcie uchwał w sprawie: 

- przyjęcia regulaminu wynagradzania nauczycieli, 
- uchwalenia Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych, 
- zmiany w planie Miejscowego Zagospodarowania Przestrzennego Gminy w części wsi 
Opatów, 
- wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego, 
- zmiany w budżecie gminy na 2005 rok, 

     4. Interpelacje radnych oraz wolne głosy i wnioski.  
     5.  Zakończenie sesji.                                   
 
Radny Appel Józef spytał, dlaczego w porządku obrad nie ma punktu  przyjęcie protokołu 
z poprzedniej sesji.   
Przewodniczący Rady odpowiedział, że był krótki czas na przygotowanie protokołu 
ponieważ ostatnia sesja była 21 grudnia, a protokół z ostatniej sesji bardzo obszerny. 
Nie ma w porządku obrad również informacji wójta ponieważ trudno oczekiwać, żeby w 
ciągu tygodnia ze świętami nastąpiły  zmiany i wydarzenia. 
 
Pkt  3. Podjecie uchwał w sprawie 
 

 



Przewodniczący wyjaśnił, że państwo radni otrzymali propozycje zmian w budżecie 
gminy, a dzisiejsze zmiany są podyktowane, chwilą, gdzie zmiany spływają w każdym 
dniu i dlatego materiały radni otrzymali dzisiaj. 
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Jest jednak prośba radnego Trąpczyńskiego aby zmiany w budżecie nie były tak częste i 
lepiej przygotowane. 
 
Następnie głos zabrała skarbnik Brząkała Alina, która przedstawiła stronę dochodową 
budżetu, która wzrośnie o 28.188 złotych. Wydatki również zwiększa się o tą samą kwotę. 
W sumie dochody budżetu gminy wynoszą 12.613.677 zł, wydatki 13.575.677 zł. 
Zmiany w budżecie gminy w poszczególnych działach i paragrafach  stanowi załącznik do 
niniejszego protokołu. 
 
Radny Nawrot Ignacy  powiedział, że na 2005 rok zaplanowano 16 zadań i zadał pytanie, 
które zostały wykonane. 
 
Skarbnik odpowiedziała, że zaplanowane zadania zostały wykonane, w trakcie 
realizowania jest budowa remizy w Siemianicach i zakup serwera. 
 
O godz. 11: 43 na salę obrad wszedł Radny Powiatu Czesław Kokot, którego  powitał 
Przewodniczący.  
 
Radny Kłodnicki Zdzisław stwierdził, że zgodny jest przyjąć proponowane zmiany, ale nie 
jest skłonny przyjąć wytłumaczenia, że na koniec roku zdjęto 20 tyś. z dowozu dzieci i 16 
tyś. z pomocy materialnej dla uczniów. Twe dwie sumy dla urzędu może nie są wielkie, 
ale na co zostały przeznaczone to ważne rzeczy. 
Wiadomo, że pomocy materialnej uczniowie potrzebują, dlaczego na dowożenie 
zaplanowano aż o 20 tyś. za dużo, a perturbacje z dowożeniem były, dwa razy składałem 
interpelację o dowożenie dzieci z Lipia. 
 
Skarbnik Brząkała Alina wyjaśniła, że pomoc materialna przyznawana jest na wniosek. 
Jest ustawa i uchwała o zasadach przyznawania pomocy materialnej. Wszystkie osoby, 
które się mieściły w kryteriach taką pomoc otrzymały. 
 
O godz. 11: 45 na salę obrad dotarła radna Skotnik Elżbieta w związku z czym na sali 
obrad znajdowało się na 15 radnych 12 . 
 
Wójt ustosunkował się do sprawy pieniędzy na dowożenie stwierdzając, że należy to 
uznać jako oszczędność wójta, ponieważ tak został przeprowadzony przetarg, gdzie 
stawka za kilometr jest mniejsza niż w innych gminach. Zabezpieczony jest pełny zakres 
dowożenia, a trudno było przewidzieć wynik przetargu uchwalając budżet.  
 
Radny Appel Józef – zapytał czym spowodowane jest zwiększenie w oświacie na płace i 
ZUS o kwotę 33.629 zł. 
 
Skarbnik Brzakała Alina wyjaśniła, że w tym dziale jest zwiększenie 33.629, a 
zmniejszenie 7.000, czyli w sumie ok. 26.000 złotych, a spowodowane jest dużą ilością 

 



awansów zawodowych, które zwiększają pensje nauczyciela. Każde podniesienie 
kwalifikacji przez nauczyciela skutkuje podwyżką. 
 
W związku z tym, że więcej pytań i uwag nie było Przewodniczący Rady odczytał projekt 
uchwały Nr XXXVI/ 172/ 2005 w sprawie zmiany w budżecie gminy na 2005 rok za 
głosowało 11 radnych.(jednogłośnie), w tym momencie na sali obrad znajdowało się 11 
radnych. 
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Kolejną uchwałą rozpatrzoną przez radnych był projekt uchwały Nr XXXVI/ 173/ 2005 w 
sprawie wydatków które nie wygasają z upływem roku budżetowego. 
 
Skarbnik Brząkała Alina wyjaśniła, że rok budżetowy się kończy czyli niewykonane 
wydatki się zamyka. Art. 130 ustawy o finansach publicznych daje  możliwość określenia 
radzie gminy tzw. wydatków nie wygasających. Znaczy to, że na zadania w trakcie 
realizacji są zabezpieczone środki finansowe  na koncie, a z różnych powodów płatność 
jest  przesuwana na rok następny. Taka uchwała powoduje, że w sprawozdaniach za 
2005 rok,  ujmuje się inwestycję jako wykonaną. Po przyjęciu tej uchwały otwiera się 
konto, na które przelewane są środki i z tego konta po przedstawieniu rachunku 
inwestycja jest płacona. 
W tym projekcie uchwały zaplanowano  środki nie wygasające na wydatki: 
- rozbudowa sieci wodociągowej w  Opatowie kwocie 24.000 zł., 
- droga Piaski – Opatowiec w kwocie 200.000 zł., 
 
Radny Nawrot Ignacy zapytał, czy dobrze rozumie, że  2 drogi zostały zapłacone z 
kredytu, natomiast na drogę Piaski- Opatowiec pieniądze są nie ruszane. 
 
Skarbnik Brząkała Alina wyjaśniła, że umowa kredytowa jest tak zawsze sprecyzowana, 
że w każdej chwili mogę zrezygnować z transzy. Kredyt jest zawsze realizowany w takiej 
kwocie, w jakiej był potrzebny. 
 
Przewodniczący Rady zapytał czy pieniądze znajdujące się na tym koncie są wydatkami 
w 2006 roku. 
 
Skarbnik Brząkała Alina odpowiedział, że te pieniądze nie są wydatkami roku 2006, są to 
wydatki tegoroczne. 
 
Radny Kłodnicki Zdzisław upewnił się, że w takim przypadku w budżecie  w 2006 drogi 
Piaski – Opatowiec nie ma. 
 
Po tych wyjaśnieniach Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały Nr XXXVI/ 173/ 
2005 w sprawie wydatków, które nie wygasają z upływem roku budżetowego – za 
głosowało 12 radnych ( jednogłośnie, w tym momencie na sali obrad znajdowało się 12 
radnych). 
 

 



Projekt uchwały Nr  XXXVI/ 169/ 2005 w sprawie zasad wynagradzania nauczycieli, 
ustalania regulaminu określającego wysokość oraz szczegółowe warunki przyznawania 
nauczycielom dodatków: motywacyjnego  
i funkcyjnego, za wysługę lat, za warunki pracy, sposobu obliczenia wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe oraz za godziny zastępstw doraźnych oraz innych świadczeń 
wynikających ze stosunku pracy. 
 
Kierownik Gminnego Zespołu Placówek Oświatowych Kulak B. wyjaśniła, że zgodnie z 
Kartą Nauczyciela art. 30 ust. 6 mówi, że organ prowadzący szkołę będący jednostką 
samorządu terytorialnego określa dla nauczycieli w poszczególnych stopni awansu 
zawodowego, w drodze regulaminu wysokość dodatków  określonych w ustawie. 
Regulamin wynagradzania został uzgodniony ze Związkiem Nauczycielstwa Polskiego 
Oddziału Międzygminnego oraz Oddziału Gminnego. 
Z kalkulacji zrobionych przez GZPO wynika, że nauczyciele na terenie gminy zarabiają 
mniej niż wynika to z Karty Nauczyciela. Wobec powyższego planuje się podnieść 
dodatki motywacyjne dla nauczycieli, aby te płace zostały wyrównane, czy do końca 
zostaną wyrównane okaże się po wyliczeniu. Resztę płac dotyczące wychowawstwa, 
dodatku funkcyjnego, godzin ponadwymiarowych pozostaje bez zmian. 
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 Mała wzmianka dot. godzin ponadwymiarowych. Do tej pory mieliśmy ograniczenie i 
nauczyciel mógł mieć zapłacone tylko za 4 godziny ponadwymiarowe. Zgodnie z 
przepisami nauczyciel musi mieć zapłacone za faktycznie przepracowane godziny, co 
reguluje pkt 13 w § 11 rozdziału VI ww. regulaminu. 
 
Radny Kłodnicki Zdzisław zapytał wójta czy niedoszacowanie podwyżki w regulaminie to 
jest  w innych gminach takie same, czy tylko w naszej gminie. Czy średnie pensje, o 
których była tu mowa to są brutto czy netto. 
Kierownik GZPO Kulak Barbara wyjaśniła, że brutto. 
 
Wójt Gminy Szalek Wacław stwierdził, że regulamin ten wprowadził pewne zamieszanie 
ponieważ do tej pory był przyjmowany raz i obowiązywał. Obecnie na wniosek ZNP 
regulamin wynagradzania jest analizowany i przyjmowany co roku. Elementy płacowe 
nauczycieli stanowi tabela płac zasadniczych, na które nie mamy wpływu oraz elementy 
różnych dodatków, które może kształtować gmina. Po zakończeniu roku liczy się średnią 
wszystkich elementów i nie mieścimy się w normie narzuconej na dany rok. Trudno jest 
wyliczyć normę, 
 o którą należy podnieść wynagrodzenie ponieważ w ciągu roku następują liczne zmiany, 
chociażby podnoszenie przez nauczyciela kwalifikacji. Dlatego regulamin jest 
dyskutowany ze związkami zawodowymi i wersja przedstawiona radnym została 
zaakceptowana. Jak jest w innych gminach trudno powiedzieć, nie było to konsultowane. 
 
Radny Kłodnicki Zdzisław- … nie rozumiem dwóch pojęć. Górne stawki przedstawione 
przez panią Kulak są narzucone. Wójt mówi, że są to stawki narzucone, rozumiem słowo 
narzucone, że są obowiązujące, dlatego nie można sobie frywolnie postępować, alb są to 
fakultatywne dlatego rada może decydować. 

 



 
Wójt Gminy odpowiedział, że te górne kwoty to kwoty do których gmina powinna dążyć. 
 
Kierownik GZPO Kulak Barbara poinformowała, że z informacji od koleżanek 
zajmujących się sprawami oświaty wynika, że dodatki motywacyjne w innych gminach są 
o wiele wyższe niż u nas, jest to 30% płacy zasadniczej, w niektórych 20%, dodatki 
funkcyjne też są wyższe i różnie gminy ustalają. 
 
Zastępca Przewodniczącego Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Korek Maria 
dodała, że po dyskusji na komisji w sprawie regulaminu wynagradzania nauczycieli. 
komisja przychyliła się do propozycji dodatków: 
motywacyjnego dla nauczycieli 5%, dla dyrektorów 15%. 
 
Radny Nawrot Ignacy stwierdził, że z uchwały nie wynika czy jest to zwyżka wynagrodzeń 
czy zniżka.  
 
Kierownik GZPO Kulak Barbara wyjaśniła, że poprzednio dodatek motywacyjny dla 
nauczycieli wynosił 1,5% planowanych środków na wynagrodzenia, teraz 5 %.  
 
Przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały Nr XXXVI/ 169/ 2005 w sprawie zasad 
wynagradzania nauczycieli, ustalania regulaminu określającego wysokość oraz 
szczegółowe warunki przyznawania nauczycielom dodatków: motywacyjnego i 
funkcyjnego, za wysługę lat, za warunki pracy, sposobu obliczenia wynagrodzenia za 
godziny ponadwymiarowe oraz za godziny zastępstw doraźnych oraz innych świadczeń 
wynikających ze stosunku pracy i poddał głosowaniu – za głosowało 12 radnych ( 
jednogłośnie). 
 
Następnie radni rozpatrzyli projekt uchwały Nr XXXVI/ 170/2005 w sprawie Gminnego 
Programu Profilaktyki i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych. 
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Radni wcześniej otrzymali projekt uchwały w celu  przeanalizowania i naniesienia 
poprawek. 
Kierownik GOPS dodała tylko, że nie wpłynęły od radnych żadne uwagi,  a do projektu 
uchwały odnośnie profilaktyki dodano: 
-  punkt o organizacji warsztatów dla dorosłych, 
-  dodano również punkt o dofinansowaniu świetlicy w Opatowie, 
-  w roku 2006 zaplanowano również dofinansowanie Akcji Katolickiej na organizację 
akcji letniej,   
- zaplanowano również przeszkolenie dwóch członków komisji odnośnie uzależnień. 
Zapewniono środki  na sprawy wnioskowane przez sołtysów. 
 
Przewodniczący Rady Zimoch Piotr spytał ile stołów do tenisa zostało zakupionych ? 
 
Kierownik GOPS odpowiedziała, że stoły zostały zakupione do Łęki i Piasek. 
 
Przewodniczący spytał, czy nikt więcej nie wnioskował o stoły, bo niedługo będzie turniej  
tenisa i znów od uczestników dostanie po głowie. Co roku są pretensje, że nie mają na 
czym ćwiczyć. Co z ogródkami dla najmłodszych ? 
 

 



Kierownik GOPS Lipińska A. odpowiedziała, że są zaplanowane 4 ogródki, a środki 
zaplanowane są w punkcie dodatkowe wydatki. 
 
Przewodniczący Rady dodał, że punkt dodatkowe wydatki jest bardzo skromny. 
Zmierzam do tego, że na świetlice są stałe środki, a chodzi również o to aby dzieci z 
mniejszych wiosek też coś miały.   
 
Kierownik GOPS dodała, że  nie znaczy to, że jest 8 tyś. i dodatkowo nic nie może być 
kupione. W tym roku zakupiliśmy huśtawki do Szalonki i do Kuźnicy. Świetlice spełniają 
rolę świetlic profilaktycznych i dlatego środki na działalność każdej z nich muszą być 
zaplanowane. 
 
Radny Trąpczyński Andrzej zapytał gdzie w Opatowie ma być umiejscowiona świetlica. 
Radny zaniepokojony był również przyznaną kwotą w wysokości 4 tyś. złotych. Uważa, 
że Opatów przez tyle lat nie korzystał ze świetlicy chociaż jest najwyższym płatnikiem. 
Radny złożył wniosek o zakup ogródka jordanowskiego. 
 
Kierownik GOPS Lipińska Aniela wyjaśniła, że świetlica ma zostać utworzona w 
gimnazjum w Opatowie, zaplanowano tylko 4 tyś. złotych, bo swoją działalność 
rozpocznie dopiero od września. Jeśli chodzi o huśtawki 
to rozważane jest miejsce, czy ustawić je przy przedszkolu, czy w parku, ponieważ 
obawia się o dewastacji. 
 
Radny Trąpczyński Andrzej przypomniał, że na wyjazdowej komisji Rozwoju Lokalnego 
rozmawiano o zagospodarowaniu parku w Opatowie, coś z nim trzeba zrobić i można 
realizować część tego programu.  Ciągle ufam, że przedszkole od września będzie 
czynne i mam nadzieję, że z tego funduszu alkoholowego zabezpieczy się poważniejszą 
kwotę, żeby wyposażyć przedszkole.  
 
Kierownik GOPS odpowiedziała, że do programu można zawsze zrobić aneks, gdy 
będzie potrzeba, w tym roku huśtawki zostały kupione, dofinansowano również remont 
boiska w Opatowie. 
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Radny Nawrot Ignacy spytał czy rodzin patologicznych przybywa ? 
 
 Kierownik GOPS Lipińska A. odpowiedziała, że jeśli chodzi o problem z alkoholem to 
osób przybywa. Na dzień dzisiejszy mocnym alkoholizmem jest 30 rodzin. 
 
Radny Kłodnicki Zdzisław – …czy istnieje świetlica terapeutyczne w Opatowie ? (odp. 
nie) 
K’ woli wyjaśnienie Opatów od kilku lat miał blokowaną kwotę na świetlicę terapeutyczną, 
gdzie ta kwota jest, bo powinno się uzbierać dla tej świetlicy dużo pieniędzy. 
 
Kierownik GOPS Lipińska Aniela wyjaśniła, że świetlica jest planowana dopiero od 
września. 

 



 
Radny Kłodnicki Zdzisław stwierdził, że pieniądze Opatowowi zostały zabierane co roku, i 
nie dlatego, że jest to największa wioska, czy największy płatnik. 
 
Kierownik GOPS – jeśli świetlica nie została uruchomiona w Opatowie, to pieniądze 
zostały przeznaczone na inny cel. 
 
Radny Kopis Adam stwierdził, że środki  przeznaczone na świetlicę jeśli  nie zostaną na 
nią wykorzystane  
w tym roku to na pewno w Opatowie zostaną. W zamierzeniach z dyrektor Gimnazjum 
jest zbudowanie kortu tenisowego i na pewno jeśli nie świetlica, to będzie kort. 
 
Po wyczerpaniu wszystkich pytań i uwag przewodniczący Rady odczytał projekt uchwały 
Nr XXXVI/ 170/2005 w sprawie Gminnego Programu Profilaktyki i Rozwiązywania 
Problemów Alkoholowych i poddał go głosowaniu – za głosowało  12 radnych 
(jednogłośnie). 
 
Kolejnym  projektem uchwały rozpatrzony przez radę był projekt uchwały Nr XXXVI/ 171/ 
2005 w sprawie 
zmiany w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego Gminy w części wsi 
Opatów. 
 
Przewodniczący Rady wyjaśnił, że projekt uchwały był rozpatrywany przez Komisję 
Gospodarczą i dotyczy wyłączenia działki pana Wróbla Tomasza w Opatowie. Część 
terenu już została wyłączona, a ponieważ była to dobra klasa ziemi proces wyłączenia tej 
części trwał dłużej. 
 
Przewodniczący Komisji Gospodarczej Nawrot Ignacy dodał, że sprawa na komisji 
została rozpatrzona pozytywnie. 
Wobec powyższego Przewodniczący odczytał projekt uchwały Nr XXXVI/ 171/ 2005 w 
sprawie 
zmiany w Miejscowym Planie Zagospodarowania Przestrzennego Gminy w części wsi 
Opatów i poddał głosowaniu – za głosowało 12 radnych (jednogłośnie) 
 
Pkt 4. Interpelacje radnych oraz wolne głosy i wnioski 
 
W tym punkcie interpelację złożył radny Kłodnicki Zdzisław  w sprawie założenia w 2006 
r. rynienek w miejscowości Lipie od kaplicy w kierunku rowu. Brak rynienek powoduje 
załamywanie się asfaltu. Interpelacja została przekazana wójtowi gminy.   
 
Radny Trąpczyński Andrzej poinformował, że w Opatowie chodzi już Neostrada i warto 
rozwiesić informacje na ten temat, aby ludzie mogli się zgłaszać do Telekomunikacji po 
odbiór urządzeń. 
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Następnie głos udzielono Komendantowi Gminnemu ZOSP RP, który powiedział, że 
zarząd OSP Łęka Opatowska we wrześniu złożył wniosek o dokończenie założenia 
polbruku i zamontowania wejścia ewakuacyjnego. Prawdopodobnie zostało 

 



uwzględnione tylko wejście ewakuacyjne, a polbruk nie.   Komendant przypomniał, że 
OSP Łęka Opatowska wykonała wymianę okien, bramy garażowe oraz malowanie sali na 
własny koszt. 
Zarząd OSP liczył na zrozumienie radnych i wójta o dofinansowanie planowanych  
zadań. Dla OSP jest niezrozumiałe żeby nie był dokończony polbruk gdzie OSP poniosła 
duże nakłady na położenie części wjazdu, w 2005 roku. Poszły duże pieniądze na remont 
małych OSP. Dh Rogalewski   poprosił o odpowiedź, nie koniecznie dzisiaj. 
 
Przewodniczący Rady Zimoch Piotr odpowiedział, że na ochronę przeciwpożarową 
zaplanowano 281.400 z czego 150 tyś. jest na remizę w Siemianicach, pozostała kwota 
131.400 jest do dyspozycji. Chciałbym aby stało się to regułą żeby ustalić z panią 
skarbnik ile potrzeba na stałe opłaty dla OSP, a pozostała kwota jest do dyspozycji, 
trzeba usiąść i rozdysponować pieniądze. Panowie Komendant i Prezes ZG winni ustalić, 
czy pieniądze rozdysponują na polbruk, na węże czy inny sprzęt. 
Uczestniczyłem w posiedzeniu w lutym  2005 roku i nie było o tym mowy. 
Musi być tak, że stałe środki  wpłyną również do małych OSP takich jak Lipie, Szalonka, 
itp. wiadomo, że większe środki powinny być dla jednostek wiodących jak Łęka i Opatów. 
Trzeba wziąć wszystkich prezesów jednostek i porozmawiać gdzie ile środków i na jaką 
OSP przekazać. 
 
Radny Trąpczyński Andrzej- .. jest wiele pretensji do straży pożarnych w związku z czym 
pytanie ile odbyło się zebrań z prezesami poszczególnych jednostek, które mówiły by, w 
jaki sposób zostaną rozdysponowane pieniądze.  
W tym, ani poprzednim roku nigdy tego nie było. 
 
Komendant Gminny Rogalewski Henryk stwierdził, że trudno jest tak podzielić pieniądze, 
bo to nie jest maszyna. Zakupy robi się w zależności od potrzeb. 
 
Radny Trąpczyński dodał, że pytał ile było spotkań, gdzie rozmawiano o  potrzebach i 
pieniądzach OSP. 
 
Komendant Gminny Rogalewski Henryk - … o pieniądzach i potrzebach jest konkretny układ, 
jestem na bieżąco w kontakcie z jednostkami i wiele rzeczy dodatkowo pomagałem załatwiać. Nie 
da się wszystkiego przewidzieć, Łęka ma więcej wyjazdów, więcej wydatków na paliwo.  Będzie 
zebranie naczelników i  przedstawią najpilniejsze potrzeby i zastanowimy się co kupić. Ja nie 
mogę sobie dysponować z tego budżetu na polbruk, musi zadecydować o tym rada. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że nie zgadza się z Komendantem, porosił panią skarbnik aby 
do dnia 15 stycznia wyliczyła koszty stałe niezbędne dla funkcjonowania OSP oraz pewną 
rezerwę. Nie może  być tak, że prezesi, naczelnicy nie wiedzą jaką mają do dyspozycji kwotę na 
dany rok. Wiadomo, że zakupy sprzętowe można załatwiać dopiero później, ponieważ  budżet 
realizuje się cały rok.  chciałbym, aby było tak zrobione, że mamy np. 70 tyś, do podziału, małe 
jednostki dostaną  5tyś., duże 15tyś. złotych i wszyscy będą zadowoleni. Jeżeli wzajemnie się 
dogadają i jedna drugiej coś użyczy, to mogą się dogadywać. 
 
Prezes ZG ZOSP RP, a jednocześnie radny Flaczyk Jerzy stwierdził, że wydaje mu się, 
że  jesteśmy na zebraniu sprawozdawczo – wyborczym straży. Nie wiem jaki był cel 
wypowiedzi pana Komendanta. Niedługo wszyscy zaczną dzielić środkami na potrzeby 
ochrony przeciwpożarowej.  Nie ma na razie się co wykłócać, co roku sprawy te zostają 
dopracowane. Jednostki, które wyjeżdżają do akcji dostaną więcej niż ci, którzy działają 
tylko statutowo.  W imieniu strażaków z całej gminy Prezes podziękował za wszelką 
pomoc finansową w 2005 roku i powiedział, że nie było takiej sytuacji, by środki nie 
zagwarantowały udziału w akcji. Podziękował za dotację obozu sportowo- pożarniczego. 
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Na końcu wypowiedzi życzył wszystkiego dobrego radnym  i wójtowi Spokoju i 
Szczęśliwego Nowego Roku. 

 
Komendant Gminny Rogalewski Henryk dodał, że najlepiej było by dać równo, jednym 
mniej, drugim więcej, ale nie można nakupić sprzętu i włożyć go w wilgoć żeby leżał. Ja 
odpowiadam za gotowość bojową gminy  
i wyjazdy. Trzeba spełnić wiele  zadań, żeby można wyjechać do akcji. Stawiane są 
bardzo duże wymogi. 
OSP Łęka Opatowska uważana jest w powiecie za najlepszą  jednostkę. W roku 2004 i 
2005 jednostka została oceniona w powiecie najwyżej. 
Nie kupuję sprzętu, żeby przypodobać się innym jednostkom. 
 
Przewodniczący Rady stwierdził, że czuje niesmak, czy w takim układzie te małe 
jednostki należy zlikwidować? Nikt nie kwestionuje, że tym dwóm jednostkom należy się 
najwięcej, żeby utrzymać gotowość bojową. 
Czemu tak źle się dzieje w tych jednostkach, dlaczego na zebrania nie przychodzi się w 
mundurach?, dlaczego w sali na zebraniu jest zimno? Takie mówienie, że sprzęt na 
kupkę kładą obraża wszystkich strażaków. Uważam, że każdemu się należy, sądzi pan, 
że jednostka będzie kupowała bzdury. Przecież będziemy rozliczać jednostkę z tego jak 
środki wydatkowała. Skończyły się czasy zabaw i wesel, że jednostki miały pieniądze, 
chodzi o to, żeby społeczność miała się gdzie spotkać. Najlepiej wiedzą co potrzeba 
strażacy na miejscu w jednostce. 
 
Radny Kłodnicki Zdzisław  stwierdził, że musi wziąć Komendanta  w obronę. On wie ,że 
ma 130 tyś. do wykorzystania, a na polbruk chciał dodatkowo. On rozdzieli pieniądze 
porządnie, najwięcej Łęka, resztę pozostali. 
 
Komendant Rogalewski powiedział, że nie ma się  z czego śmiać, Łęka  ciągnie cały 
podział bojowy. W tym roku mieliśmy 34 wyjazdy, rok temu 17. 
 
Przewodniczący Rady dodał, że jeżeli jednostka OSP Łęka otrzyma np. 15 tyś. złotych, to 
ona zdecyduje na co te środki przeznaczy. Nie ma o co kopii kruszyć. 
 
Następnie Przewodniczący zakończył dyskusję o straży, zapytał czy radni mają  jeszcze 
inne pytania, a będąc przy głosie poruszył problem odśnieżania dróg, poprosił o 
dopilnowania posypywania skrzyżowań. Wczoraj wpłynęło dużo skarg od mieszkańców z 
Piasek w tej sprawie. W okolicy Wieruszowa drogi są posypywane a u nas nie. 
 
Wójt Gminy Szalek W. odpowiedział, że rozmawiał z panem Wasierą w Oddziale 
Wielkopolskiego Zarządu Dróg w Ostrowie Wlkp. odpowiedzialnym za drogi wojewódzkie  
i zwrócił uwagę na posypywanie Odpowiedział, że jest podpisana umowa z firmą, która 
wygrała przetarg i jest odpowiedzialna za posypywanie. 
Jeśli chodzi o inne drogi, to powiatowe i gminne są w V standardzie utrzymania. Nie stać 
nas na to aby wszystkie proste odcinki były posypywane, ślisko to ślisko. Posypuje się 
tylko miejsca niebezpieczne, zakręty, podjazdy i przystanki autobusowe, a resztę jest 
ślisko i trzeba jechać wolno. Jeśli będzie nas stać posypywać wszystko będziemy 
posypywać. 
 

 



Przewodniczący Rady dodał, że nikt nie wymaga posypywać prostych odcinków, ale w 
Opatowie do godz. 11:00 duże skrzyżowanie nie było posypane. 
 
Radna Skotnik Elżbieta poprosiła o szersze odgarnięcie skrzyżowań, ponieważ nie 
można wyjechać. Dodała również, że nadal są nie przestawione światła uliczne w 
Siemianicach, które zgłaszała. 
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Wójt Gminy odpowiedział, że światła uliczne są ustawione tak jak winny być, natomiast 
pozostałe są ustawione źle  i świecą za wcześnie, ma być + - 50 wschodów 
astronomicznych słońca, dlatego tamte będą przestrojone. W trzebieniu również świecą 
koło hydroforni za wcześnie. 
 
Przewodniczący Rady przekazał pozdrowienia i życzenia noworoczne w imieniu sołtysa z 
Lipia, który po zawale leży w szpitalu. 
Przewodniczący w swoim imieniu życzył wszystkim, pogody, zrozumienie i wszystkiego 
co sami sobie życzymy. Przeprosił również za wszystko co z jego strony było złe. 
 
Przewodniczący Rady Powiatu Kokot Czesław również złożył  serdeczne życzenia 
noworoczne, zwłaszcza zdrowia i owocnej działalności samorządowej i spełnienia 
indywidualnych  planów i marzeń oraz szczęścia rodzinnego. 
 
Wójt Gminy Szalek Wacław złożył Radzie Gminy, a za jej pośrednictwem społeczeństwu 
na Nowy Rok wszystkiego najlepszego i pomyślności. 
 
Pkt 5. Zakończenie sesji. 
 
W związku z tym, że wyczerpał się porządek obrad Przewodniczący Rady o godzinie 
13:05  zamknął XXXVI sesję Rady Gminy Łęka Opatowska. 
 
 
   Protokółowała: 
 
   W. Biegasik 
  
 
 

 


